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RUSKO: Vladimír Putin hovorí o otázkach národnej bezpečnosti Ruskej federácie. Mier vo
svete dnes závisí od strategickej rovnováhy síl

20 otázok Vladimírovi Putinovi

Putin : Dnes je tu unikátna situácia, aká v novodobej histórii Ruska ešte nebola. Čo sa týka
strategických zbraní, vždy sme len doháňali náskok našich, povedzme, konkurentov. Prvú atómovú
bombu vyrobili Američania (USA – 1945; ZSSR – 1949). Prostriedky vo forme strategického letectva
boli ako prvé v rukách Američanov ( USA – 1944; ZSSR – 1949), my sme len dobiehali. Prvé
medzikontinentálne balistické rakety postavili oni ( USA – 1959; ZSSR – 1960), zase sme doháňali.

Teraz sme po prvý krát vyrobili také druhy útočných zbraní, aké vo svete ešte neexistujú.  Dnes oni
doháňajú nás. Je to unikátna situácia, nič také tu doteraz nebolo. Mám na mysli hyperzvukové útočné
komplexy, vrátane tých s medzikontinentálnym dosahom (Hyperzvukové útočné komplexy: Rusko –
2017; USA – pokračuje výskum).

Kindžal – lietadlový raketový komplex s hyperzvukovou raketou od roku 2017 v bojovej pohotovosti
v skúšobne – bojovom režime.

Avangard – raketový komplex s medzikontinentálnou balistickou raketou vybavenou hyperzvukovou
bojovou časticou. V bojovej pohotovosti od roku 2019.

V roku 2 000 mala naša armáda asi 1,37  milióna vojakov. Teraz má 1 milión. Počet sa znížil o 26%,
lenže v súčasnosti sme percentuálne navýšili podiel modernej výzbroje. V roku predstavovali
moderné zbrane 6% z celkového počtu. Dnes dosahuje špičková výzbroj skoro 70%.

Moderátor: Ako vieme z dramatickej tvorby Čechova, ak v prvom dejstve na scéne visí
hyperzvuková zbraň, v druhom alebo v treťom dejstve sa z nej bude strieľať.

Putin: Takýto pohľad je určite správny, ak sa jedná o divadelné prostredie. Reálny život vo sfére
bezpečnosti a vo sfére politiky vyžaduje iný prístup. Viete aký?: Tá zbraň vystrelí, ak bude visieť len
na jednej scéne. Ale ak bude taká istá zbraň visieť aj na susednej scéne, potom sa sotva niekto
opováži ju použiť proti susedovi, ak vie, že u neho vedľa visí takáto zbraň tiež.

Toto je situácia, ktorú  nazývame strategická stabilita a rovnováha síl. Vďaka tejto strategickej
rovnováhe sa svet po Druhej svetovej vojne vyhol rozsiahlym vojnovým konfliktom. Bolo to
dosiahnuté jedine vďaka tejto strategickej stabilite a strategickej rovnováhe.

Napríklad, budujúc systém protiraketovej obrany chceli Američania porušiť túto strategickú stabilitu
a strategickú rovnováhu ( v júni 2002 USA odstúpili od Zmluvy o protiraketovej obrane a pristúpili
k realizácii systému Národnej protiraketovej obrany) predpokladajúc, že ak nad sebou vytvoria
protiraketový dáždnik, potom druhá strana nedokáže zodpovedajúcim spôsobom odpovedať v prípade
nimi použitých jadrových zbraní.
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No tým, že sme vyrobili tieto moderné komplexy, vrátane komplexov, ktoré ľahko prekonávajú
systémy akejkoľvek protiraketovej obrany, my túto strategickú stabilitu a rovnováhu zabezpečujeme.
To je principiálne vážne nie len pre nás, ale aj z pohľadu medzinárodnej bezpečnosti.

Rozšírené zasadanie Ministerstva obrany Ruskej federácie dňa 21.decembra
2020

Z vystúpenia Vladimíra Putina vyberáme: „…našou kľúčovou úlohou je prezbrojenie vojsk.

Včera večer som poprosil náčelníka Generálneho štábu Ozbrojených síl Ruskej federácie Valerija
Vasilieviča Gerasimova a dnes ráno som sa mal rozhovor s Ministrom Národnej obrany RF Segejom
Kužugetovičom Šojgu o tom, ako prebieha tento proces modernizácie v poslednom období v našej
vlasti. Veľmi priaznivo, veď sa pozrite. V časoch Sovietskeho zväzu bolo celkovo z hľadiska vtedajšej
doby v sovietskej armáde 54% modernej vojenskej techniky. V strategickej oblasti, teda v jadrových
silách bolo 65-70% špičkovej výzbroje. Toto sú slušné a priaznivé ukazovatele. Do roku 2 000 však
upadol podiel úrovne moderných zbraní v našich ozbrojených silách celkovo na kritických 12%.
A v oblasti síl jadrového zastrašovania upadol na úroveň 35%. Veľmi dobre si pamätám na rozhovory
na túto tému s vtedajším ministrom obrany Sergejevom. Bol to veľmi seriózny človek a vysoko
profesionálny raketový odborník. Vtedy mi povedal: „A čo ja môžem robiť? Dokonca ani na údržbu
atómových zbraní nám nestačia peniaze“. Aká je situácia dnes? K polovici decembra 2020 úroveň
moderných druhov výzbroje a techniky celkovo vo vojskách RF predstavuje viac ako 70%, pričom
v oblasti atómových zbraní je to 86%.

Na základe toho, naša armáda – a čo je mimoriadne dôležité – jadrová triáda dosiahli úroveň, ktorá
dovoľuje garantovať bezpečnosť Ruska.

Ešte by som chcel upriamiť pozornosť na nasledujúce. Je absolútne neprípustné zostať stáť na mieste.
Rýchlosť zmien vo všetkých sférach týkajúcich sa ozbrojených síl je neobyčajne vysoká. Je dokonca
vyššia, než vo Formule 1. Rýchlosti zmien sú tu kozmické. Ak sa zastavíš čo len na jednu sekundu, už
začínaš zaostávať. Preto už v roku 2021 v oblasti síl jadrového odstrašovania musíme dosiahnuť
úroveň výzbroje 88,3% súčasnou špičkovou technikou. Vieme, čo konkrétne v akých oblastiach je
treba urobiť. A čo sa týka modernizácie vosk celkovo, v roku 2024 je potrebné dosiahnuť úrovne
76%.“


